
                                                               Protokół z XLV sesji
   Rady Miejskiej w Rynie 

                                                                z  28 kwietnia 2010 roku                                           

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 
w godz.15,00 do 17,00.

W obradach uczestniczyli:
Radni Rady Miejskiej
Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński
Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska
Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska
Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych         
Mieszkańcy Miasta i Gminy

 Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 26.03.2010r. i 31.03.2010r.
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych
    w  okresie między  sesjami.
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między
    sesjami.
6.  Informacja o nowych aktach prawnych.
7. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.
8. Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje.
9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ryn za 2009 rok :

1/ wystąpienie Burmistrza MiG
           2/ opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu                                         
            3/ opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu                        
            4/ rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu, dyskusja
           5/ wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla  Burmistrza MiG 
           6/ opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisję 
                 Rewizyjną wniosku w sprawie absolutorium

7/ głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium.
10. Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Ryn ”.                      
11. Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Rybical ”.                 
12. Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Prażmowo.”             
13. Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Kronowo. ”             
14. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia dzierżawy części nieruchomości nr 80
      w obrębie miasta Ryn.                                                                                                      
15. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu lokalu użytkowego ( gabinetu 
      stomatologicznego nr II) w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w Rynie.                
16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/05/06  Rady Miejskiej w Rynie z dnia 
       20 grudnia 2006 r. w sprawie  powołania stałych Komisji Rady.                                          
17. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany budżetu MiG na rok  2010.                         
18. Sprawy różne.
19. Zamknięcie posiedzenia.
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Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia obrad XLV sesji  Rady Miejskiej  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław 
Guz. 
Przewodniczący,  na  podstawie  listy  obecności,  stwierdził  prawomocność  obrad.  W trakcie 
stwierdzenia prawomocności w sesji uczestniczyło 15 radnych .
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Ad.2 Przyjęcie porządku obrad.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG wniósł o rozszerzenie porządku obrad o :
pkt.17 a -  Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XL/291/02 Rady Miejskiej w Rynie  
                 z dnia  5 czerwca 2002r. w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na okręgi 
                 wyborcze, ustalenia   ich granic  i  numeracji oraz liczby radnych wybieranych w 
                 każdym okręgu

pkt.17 b – Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia lokalu mieszkalnego przy 
                ul. M. Kopernika 5/2 w Rynie.

Rada  Miejska,  w  obecności  15  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  porządek  obraz  wraz  z 
zaproponowanymi powyżej zmianami.

Ad.3 Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 26.03.2010r. i 31.03.2010r.

Uwag do protokółów nie zgłoszono.
Protokół z  sesji: w dniu  26.03.2010r. został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych.
Protokół z sesji:  w dniu  31.03.2010r. został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych.

Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach  
         podejmowanych  w  okresie między  sesjami.

Pan  J.  Guz  -   Przewodniczącego  Rady  –  przedstawił  zaproszenie  Mazurskiego  Związku 
Międzygminnego-Gospodarka  Odpadami  –  na  II  Międzynarodowy  Mazurski  Festyn 
Ekologiczny  „  Eko-Logika  2010”,  który  odbędzie  się  w  Spytkowie  w  dniu 
29.05.2010r.godz.11,00. Zaproszenie – stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu.

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie
między  sesjami -  sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że:
1/  odbyło  się  walne  Fundacji  Wielkich  Jezior  Mazurskich,  poświęcone  budżetowi  roku 
ubiegłego
2/ odbyły się zebrania wspólnot mieszkaniowych
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3/ odbyła się rada budowy świetlicy
4/ w Olsztynie odbyło się spotkanie poświęcone dostępowi do szerokopasmowego internetu w 
województwie warmińsko-mazurskim
5/ nastąpiła realizacja płatności w kwocie 847.502 zł na inwestycję realizowaną z funduszy 
unijnych w ramach Master Planu
6/ PGKiM złożyło wniosek o płatność w ramach RPO, wniosek przeszedł kontrolę i spółka ma 
możliwość uzyskania 20.000 zł.
7/ odbyło się posiedzenie rady nadzorczej PGKiM poświęcone temu co się dzieje w spółce,
poświęcone wynikom roku ubiegłego, planom na rok bieżący
8/ odbyło się spotkanie robocze z biurem realizującym projekt dla miejscowości Ławki
9/ odbyło się walne Mazurskiego Związku Międzygminnego-Gospodarka Odpadami

10/ odbyło się walne Mazurskiego Banku Spółdzielczego w Giżycku; bank w Rynie zmieni 

wizerunek

11/ w ramach partnerstwa lokalnego zostały opracowane cztery projekty, z którymi można się 

zapoznać na stronie Powiatowego Urzędu Pracy

Burmistrz poinformował ponadto o zarządzeniach, które wydał w okresie od ostatniej sesji.

 

Ad.6 Informacja o nowych aktach prawnych.

Pani  B.  Kowalska  –  Sekretarz  Gminy  –  poinformowała,  że  z  uwagi  na  to,  że  aktualnie  
przebywa na urlopie wypoczynkowym, informację przygotuje na kolejną sesję.

Ad.7 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.

Pani A. Szymanek wystąpiła z wnioskiem  o zbadanie , czy sieci rybackie ustawione nad Jez.  
Ryńskim usytuowano zgodnie z obowiązującym prawem. Dodała, że znajdują się w bliskim 
sąsiedztwie portu, co znacznie  utrudni żeglugę.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że ponieważ wody nie są własnością gminy może 
jedynie wystąpić  z zapytaniem, czy takie ustawienie sieci jest zgodne z prawem.

Pani A. Szymanek dodała, że w roku ubiegłym sieci były ustawione w tym samym miejscu i już  
wtedy utrudniały ruch na jeziorze.

Ad.8 Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje- odpowiedzi udzielono w pkt.7.

Ad 9  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ryn za 2009 rok :
sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.
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1/ wystąpienie Burmistrza MiG

Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że budżet  Miasta i Gminy Ryn uchwalony w dniu 
30  grudnia  2008  r.   uchwałą  nr  XXV/233/08   Rady  Miejskiej  w  Rynie  przewidywał  plan 
dochodów w wysokości  16 711 583,0 zł., wydatki  w wysokości  27 033 273,36 zł. , deficyt  w 
wysokości 10 321 690,36 zł. 
W trakcie wykonywania budżetu  budżet został po stronie dochodów zwiększony o kwotę 
1 761 806 zł.  natomiast wydatki zostały zmniejszone o kwotę  6 018 194 zł  /korekta planu 
związana jest z inwestycją -Masterplan/. 

Realizacja budżetu za  2009 rok  przedstawia się następująco:
1. dochody budżetowe w wysokości                          17 908 968,12 zł.
2. wydatki budżetowe w wysokości                            20 537 913,52 zł.
3. deficyt budżetowy (1-2)                                            2 628 945,40 zł.
4. rozchody budżetowe z tytułu spłaty rat  pożyczek i kredytów   358 309,54 zł.
5. przychody - kredyty i pożyczki                                  2 987 255,04 zł. w tym:
-  nadwyżka budżetowa                                                2 900 000 zł.
- środki z lat ubiegłych                                                       87 255,04 zł.
        

Na dzień 31.12.2009 r.  zobowiązania gminy z tytułów dłużnych wyniosły ogółem  370 214,86 
zł.  w tym:
1.W roku 2003 zaciągnięto kredyt w wysokości 600 000 zł. na  dokończenie sali gimnastycznej 
z zapleczem  przy Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Rynie. Pozostało do spłaty 
306 666,74. Ostatnia rata płatna dn.31.07.2015 r.
2.   W roku 2006 zaciągnięto pożyczkę w wysokości  79 345 zł. na kanalizację Bachorza –Tros 
pozostało do spłaty  6 612,12 zł. Ostatnia rata płatna 20.03.2010 r. 
3.  W 2006 r. zaciągnięto pożyczkę w wysokości  488 200 zł. na  rozbudowę i modernizację 
oczyszczalni ścieków w Rynie. Pozostało do spłaty  40 683 zł. Ostatnia rata płatna 20.03.2010 
r.
4.  W 2006 r. zaciągnięto pożyczkę w wysokości 195 040 zł. na budowę stacji uzdatniania 
wody w Rynie. Pozostało do spłaty  16 253 zł. Ostatnia rata spłaty 20.03.2010 r. 

W  2009 roku  spłacono:
1.    pożyczkę zaciągniętą w roku 2005 na zakup samochodu pożarniczego dla jednostki OSP 
Ryn w wysokości  102 000 zł.  
2.    pożyczkę zaciągniętą w 2005 r. na wykonanie dokumentacji technicznej – kanalizacja 
sanitarna Szymonka- Kozin- Skop-Monetki- Tros w wysokości  98 000 zł.  
3.   pożyczkę zaciągniętą w 2005 r. na adaptację budynku użytkowego na cele mieszkalne 
przy ul. Partyzantów  w Rynie łącznie 104 700 zł.    

Łączna  kwota  długu  gminy na  dzień  31.12.2009  r.  wynosi    370  214,86   zł.  tj.  2,07   % 
wykonanych  dochodów ogółem i  nie  przekracza wskaźnika określonego w art.  170 ust  1  
ustawy o  finansach publicznych  /60%/. 

Spłata  rat  kredytów,   pożyczek  i  odsetek  wynosi    383 605,74  zł.  co  stanowi    2,08  % 
planowanych dochodów ogółem  i nie przekracza wskaźnika  określonego w art. 169 ust. 1  
ustawy o finansach publicznych  /15%/. 

Zobowiązania gminy wg stanu na dzień 31.12.2009 r. wyniosły ogółem  521 154,86 zł.  Są to 
zobowiązania niewymagalne. 

  Protokół z XLV sesji    Rady Miejskiej w Rynie   z  28 kwietnia 2010 roku                                                                       4



Należności  na  rzecz  gminy  wyniosły   1 069  757,03  zł.,  w  tym   należności  wymagalne 
wynikające z zobowiązań  podatkowych i niepodatkowych   887 808,97 zł. z tego:  522 151,69 
zł. z zobowiązań podatkowych i niepodatkowych; 365 657,28 z funduszu alimentacyjnego,
Procentowy udział  kwoty należności  wymagalnych   /zaległości/  do  wykonanych  dochodów 
ogółem wynosi  4,96%, a do wykonanych dochodów własnych  12,90%.

Wydatki bieżące – wykonano  14 313 541,45   tj. 96,86 %założeń do  planu.

Wydatki majątkowe  - wykonano 6 224 372,07 co stanowi 99,79% założeń do planu z tego :

Dofinansowano do zadania „Remont mostu w ciągu drogi powiatowej  koło miejscowości 
Mioduńskie  -  588 000,-. 
Zadania inwestycyjne realizowane wg limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne 
w latach 2009 – 2011 :
1. Budowa sieci wodociągowej Monetki – Szymonka – Prażmowo – Rudówka. 
Dotychczasowe nakłady  łącznie od rozpoczęcia  do 31.12.2009r na to zadanie wynoszą 
1 339 237,46. 

2.Budowa kanalizacji sanitarnej Rudówka – Szymonka – Prażmowo – Monetki – Skop – Tros. 
Dotychczasowe nakłady łącznie od rozpoczęcia  do 31.12.2009r na to zadanie wynoszą 
660 349,52. 

3.Budowa wodociągu Głąbowo – Orło – Sterławki Wlk. - Kronowo – Grzybowo – Jeziorko.
Dotychczasowe nakłady łącznie od rozpoczęcia do dnia 31.12.2009r  wyniosły 815 417,08.  

4.Budowa kanalizacji Głąbowo – Orło – Sterławki Wlk. - Kronowo – Grzybowo -  Jeziorko.
Dotychczasowe nakłady ogółem od rozpoczęcia zadania do dnia 31.12.2009r  wynoszą 
1 022 643,96. 

Powyższe cztery zadania są  realizowane przy współudziale środków z Unii Europejskiej w 
ramach projektu pn ”Rozbudowa i modernizacja infrastruktury wodno-ściekowej w Regionie 
Wielkich Jezior Mazurskich – MASTERPLAN dla WJM na terenie aglomeracji Ryn”.  Całkowita 
wartość projektu wynosi  23409532,03 zł.  środki  z UE 15 290 900,67 zł.  Dnia 31.12.2009 r 
złożono wniosek o płatność  na ogólną kwotę 3 305 591,58 z tego: 1 058 781,02 tj.32,03% 
jest to udział środków własnych a kwota 2 246 810,56 tj.67,97% stanowi wartość wniosku do 
zwrotu dla gminy. Środki finansowe do gminy wpłynęły na początku 2010 roku.  

5.Budowa sieci kanalizacyjnej Ryński Dwór – Ławki – Skorupki. 
Dotychczasowe nakłady wynoszą 18 480 a poniesiono je  na sporządzanie map do celów 
projektowych. Kontynuacja zadania w 2010 roku. 

6.Budowa sieci wodociągowej Ryński Dwór – Ławki – Skorupki.   
Dotychczasowe nakłady wynoszą 18 480 a poniesiono je na sporządzenie map do celów 
projektowych. Kontynuacja zadania w 2010 roku.

7. Budowa sieci wodociągowej Knis Podewsie – Krzyzany – Słabowo – Wejdyki.
Zadanie wprowadzone do planu budżetowego do wykonania w latach 2009 – 2013. W 2009 
roku  podpisano  umowę  na  opracowanie  koncepcji  zaopatrzenia  w  wodę  powyższe 
miejscowości,  wykonanie  map do  celów projektowych,  opracowanie  projektu  budowlano  – 
wykonawczego  na  budowę  sieci.  Dokumentacja  projektowa  i  wykonawcza  mają  być 
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przygotowane do końca lipca 2010 roku. W 2009 roku nie poniesiono żadnych kosztów.

8.Budowa sieci kanalizacyjnej Knis Podewsie – Krzyżany – Słabowo – Wejdyki.
Zadanie realizowane równorzędnie z siecią wodociągową. Realizacja tak sama jak wyżej.

 9.Budowa sieci wodociągowej przy ul. Jaśminowej w Rynie.
Nakłady łącznie poniesione to kwota 51 260,73. Zadanie zostało zakończone. 

10. Budowa sieci kanalizacyjnej przy ul. Jaśminowej w Rynie.
Nakłady łącznie poniesione to kwota 50 351,73.Zadanie zostało zakończone

11. Działania związane z odnową wsi.  
Na zadanie to w 2009 roku wydatkowano środki w kwocie 30 500,- na wykonanie projektu 
zagospodarowania  działek  jako  przestrzeni  sportu  Ryn,   Prażmowo,  Kronowo,  Rybical. 
Kontynuacja zadania w 2010 roku.

12.Budowa świetlicy szkolnej z zapleczem żywieniowym przy Zespole Szkolno- 
Przedszkolnym w Rynie.

Dotychczasowe nakłady ogółem od rozpoczęcia do 31.12.2009r wyniosły 2 127 222,09 z tego 
1 999 449,70 to nakłady poniesione w 2009 roku. Kontynuacja zadania w 2010 roku. Planuje 
się pokrycie całkowitych kosztów z dochodów własnych.

13. Budowa ścieżki spacerowo – rekreacyjnej wokół Jeziora Ołów.
Dotychczasowe nakłady łącznie do dnia 31.12.2009r wyniosły 41 160,- i dotyczą 
sporządzonych map i projektu budowy ścieżki. Kontynuacja zadania w 2010 roku.

Zadania inwestycyjne realizowane w 2009 roku.
Na zadania te zaplanowano łącznie nakłady w kwocie 369 566,00 a środki  na te zadania 
pochodzą  z  dochodów własnych.   Na  2009  rok  zaplanowanych   było  6  zadań  a  są  one  
następujące:  

1. Zakup i postawienie garażu przy Ochotniczej Straży Pożarnej w Rynie.
Na zadanie to zaplanowano środki w kwocie 11620,00. Zadanie rozpoczęte i zakończone w 
2009 roku. Całkowity koszt zadania wyniósł 11611,80. 

2. Zakup sprzętu na plac zabaw.
Na rok 2009 zaplanowano kwotę 21 400,00. W I półroczu wydatkowano kwotę 12 905,89 
zakupując plac zabaw na ul. Świerczewskiego pod bloki 47, 49, 51. W drugim półroczu 
zakupiono plac zabaw do miejscowości Canki na wartość  8417,02. 

3. Budowa chodnika ul. Świerczewskiego.
Zadanie rozpoczęte i zakończone w 2009 roku. Całkowity koszt zadania  łącznie z robocizną 
wyniósł 10615,01.
W wykonaniu chodnika brali udział pracownicy publiczni zatrudnieni poprzez PUP.

4. Budowa chodnika przy ul. Mazurskiej.
Zadanie rozpoczęte i zakończone w 2009 roku. Całkowity koszt zadania Łącznie z robocizną 
wyniósł 15300,52 zł.  
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W wykonani chodnika brali udział pracownicy publiczni zatrudnieni poprzez PUP.

5. Modernizacja oświetlenia ulicznego w centrum miejscowości Ryn.
Całkowity koszt zadania wyniósł 233202,27. W ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007 -2013 podpisano w listopadzie umowę o refundację kosztów.  Złożony 
wniosek objął koszty kwalifikowane do zwrotu dla gminy w wysokości 142 139 zł.. Kwota ta 
wpłynęła do gminy  w miesiącu marcu 2010r.
6.Zakup samochodu Volkswagen
Zakupiono nowy samochód ciężarowy Volkswagen. Koszt zakupu to kwota 88450 zł.

           2/ opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu       

Opinię przedstawił Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – opinia stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.                                  
          
             3/ opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu       

Opinię przedstawiła Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy -  opinia stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokółu.
        
            4/ rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu, dyskusja

Pan S. Dąbrowski stwierdził, że budżet roku 2009, był największym budżetem z dotychczas 
realizowanych. Był to budżet, proinwestycyjny. Był to budżet, który zapewnił funkcjonowanie 
gminnym jednostek. Dodał, że ze wszystkich liczb w nim zawartych  najbardziej podoba mu się 
liczba określająca zadłużenie gminy wynosząca 2,06%.
Stwierdził, że będzie głosował, za udzieleniem absolutorium z tytułu wykonania budżetu.
Wyraził nadzieję, że w październiku br. Pan Burmistrz przygotuje informację podsumowującą 
dotychczasową kadencję.

Pan M.  Szczebiot  przypomniał,  że  zbliża  się  koniec  dotacji  unijnych.  Dlatego gmina musi 
zaciągać kredyty, aby w jak największym stopniu skorzystać ze środków unijnych.

           5/ wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla  Burmistrza MiG 

Wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  dla   Burmistrza  MiG 
przedstawił  Pan  M.  Szczebiot  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  wniosek stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokółu.  
        
           6/ opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisję 
                 Rewizyjną wniosku w sprawie absolutorium

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną  wniosku w 
sprawie absolutorium przedstawił Pan J. Guz – Przewodniczący Rady - opinia stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.
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7/ głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium.

Po zapoznaniu się z opiniami:
Komisji Rewizyjnej – w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 rok,
Regionalnej Izby Obrachunkowej – o przedłożonym przez Burmistrza MiG sprawozdaniu   
za 2009r. z wykonania budżetu,
po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu za 2009 rok, 
po  zapoznaniu  się  z  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Burmistrzowi MiG Ryn, 
a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po przegłosowaniu wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium :
Rada Miejska w Rynie  w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 
podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn 
(ustawowy skład rady – 15 radnych).
Uchwała Nr XLV/376/10 – stanowi załącznik Nr  9 do niniejszego protokółu.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – podziękował Radzie Miejskiej za jednogłośnie udzielnie 
absolutorium. Złożył również podziękowania  Skarbnikowi Gminy oraz Kierownikom Gminnych 
Jednostek oraz wszystkim innym osobom zaangażowanym w realizację budżetu.

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Ryn ”.
               

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Wyjaśnił, że zachodzi potrzeba 
uchwalenia  nowych planów odnowy miejscowości  z  uwagi  na konieczność przesunięcia  w 
czasie niezrealizowanych w 2009 roku zadań.
Dodał, że plan miejscowości Runu został skorygowany o zapisy zgłoszone na komisji rozwoju. 

( Na stronie 9 i 10 ostatnie zdanie otrzymuje brzmienie: „ Osiedlają się tu Polacy z terenu 
byłego Związku Radzieckiego.”
Na stronie 11 w wierszu 6 skreśla się zwrot : „ po przodkach”.
Na stronie 25 dział VI otrzymuje brzmienie: : jednostką odpowiedzialną za realizację całego 
planu odnowy miejscowości są władze miasta Ryn.” )

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z 
wprowadzonymi zmianami.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie  „  Planu odnowy 
miejscowości Ryn ”.                         
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się  
od głosu.
Uchwała Nr XLV/377/10 – stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokółu.

Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Rybical ”.            

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.
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Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie  „  Planu odnowy 
miejscowości Rybical ”.                         
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się  
od głosu.
Uchwała Nr XLV/378/10 – stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokółu.

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Prażmowo.”

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie  „  Planu odnowy 
miejscowości Prażmowo ”.                         
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się  
od głosu.
Uchwała Nr XLV/379/10 – stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokółu.

Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Kronowo. ”

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie  „  Planu odnowy 
miejscowości Kronowo ”.                         
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się  
od głosu.
Uchwała Nr XLV/380/10 – stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokółu.

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia dzierżawy części nieruchomości nr  
           80  w obrębie miasta Ryn.                                                                                                      

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  przedłużenia 
dzierżawy części nieruchomości nr  80  w obrębie miasta Ryn. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się  
od głosu.
Uchwała Nr XLV/381/10 – stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokółu.

Ad.15  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu lokalu użytkowego 
( gabinetu  stomatologicznego nr II) w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w Rynie. 

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie  przeznaczenia do 
najmu  lokalu  użytkowego   (  gabinetu   stomatologicznego  nr  II)  w  budynku  przy  ul.  K. 
Wallenroda 10 w Rynie.                

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności
15 radnych
Uchwała Nr XLV/382/10 – stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokółu.

Ad.16 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/05/06  Rady Miejskiej w Rynie z  
            dnia  20 grudnia 2006 r. w sprawie  powołania stałych Komisji Rady. 

Projekt uchwały przedstawił Pan J.Guz – Przewodniczący Rady.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  Nr 
II/05/06  Rady Miejskiej w Rynie z   dnia   20 grudnia 2006 r. w sprawie  powołania stałych 
Komisji Rady.

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności
15 radnych
Uchwała Nr XLV/383/10 – stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokółu.

Ad.17 Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany budżetu MiG na rok  2010.

Pan J. Karpiński – Burmistrz poinformował, że do projektu uchwały wnosi dodatkowo zmiany 
dotyczące wydatków związanych z funduszem sołeckim oraz wymianą drzwi w OSP Ryn.
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Pani  I.  Olszewska  –  Skarbnik  Gminy  –  szczegółowo  przedstawiła  projekt  uchwały  ze 
zmianami.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu MiG 
na rok  2010.

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności
15 radnych
Uchwała Nr XLV/38410 – stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokółu.

Ad.17 a -  Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XL/291/02 Rady Miejskiej w 
                 Rynie  z dnia  5 czerwca  2002r. w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na  
                 okręgi  wyborcze, ustalenia  ich granic  i  numeracji oraz liczby radnych 
                 wybieranych w  każdym okręgu.

Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy wyjaśniła, że na poprzedniej sesji Rada podjęła uchwałę 
w takim samym brzmieniu. Jednak po dokonanych zmianach, okazało się  została wysłana 
niewłaściwa uchwała.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XL/291/02 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia  5 czerwca   2002r. w sprawie podziału miasta i 
gminy  Ryn  na  okręgi   wyborcze,  ustalenia   ich  granic   i   numeracji  oraz  liczby radnych 
wybieranych w  każdym okręgu.

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności
15 radnych
Uchwała Nr XLV/385/10 – stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokółu.

Ad.17 b - Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia lokalu mieszkalnego 
                przy ul. M. Kopernika 5/2 w Rynie

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan S. Dąbrowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia 
lokalu mieszkalnego  przy ul. M. Kopernika 5/2 w Rynie.

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności
15 radnych
Uchwała Nr XLV/386/10 – stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokółu.
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Ad. 18 Sprawy różne.

Pan J. Karpiński Burmistrz MiG- przypomniał, że mieszkańcy Monetek od dwóch zabiegali o 
wymianę rur azbestowych. Mając to na uwadze na walnym PGKiM została podjęta uchwała, że 
pieniądze uzyskane ze sprzedaży nieruchomości gruntowych w miejscowości Monetki  mają 
być przeznaczone na wymianę rur azbestowych. Korzystając z tego, że tam trwa inwestycja, 
sprawa  została  dogadana  i  pieniędzy,  które  uzyskała  spółka  ze  sprzedaży  wystarczy  na 
wymianę tych rur.

Pan M. Kowal zapytał o równanie dróg.

Pan J. Karpiński Burmistrz MiG odpowiedział, że równanie dróg zostało już rozpoczęte.

Ad.19  Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLV sesję Rady 
Miejskiej w Rynie.
 

Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej
Bożena Dybała
                                                                                                        Jarosław Guz
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	Należności na rzecz gminy wyniosły  1 069 757,03 zł., w tym  należności wymagalne wynikające z zobowiązań  podatkowych i niepodatkowych   887 808,97 zł. z tego:  522 151,69 zł. z zobowiązań podatkowych i niepodatkowych; 365 657,28 z funduszu alimentacyjnego,
	Procentowy udział kwoty należności wymagalnych  /zaległości/ do wykonanych dochodów ogółem wynosi  4,96%, a do wykonanych dochodów własnych  12,90%.

